
Bisacodyl 

【ODUL】Bisadyl®  5mg/Tab       ATC Code：A06AB02 

中文名： 秘瀉樂腸溶糖衣錠  «明德» 

適應症： 暫時緩解便秘，診斷及手術前清腸。 
 
【TDUL】Bisacodyl Supp  10mg/Supp           ATC Code：A06AB02 

中文名： 秘瀉樂栓劑  «明德製藥»  

適應症： 暫時緩解便秘，診斷及手術前清腸。 

藥理分類：  Laxative, Stimulant. 

用法用量： Administration:   

1.Oral tablets should be swallowed whole, not chewed or crushed, and should not 
be ingested within 1 hour of antacid or food consumption.  

2.Suppository tablet: insert into rectum with pointed end first. Retain in rectum for 
15 to 20 minutes. 

 
Indications and dosage regimens: 

Constipation:  Note: Use for more than 7 days is not recommended. 

－Adults: 

5-15 mg ORALLY QD up to 30 mg/day OR 10 mg suppository RECTALLY QD. 

－Children: 

≧ 12 yr, 5-15 mg ORALLY QD OR 10 mg suppository RECTALLY QD. 

3-11 yr, 5-10 mg (or 0.3 mg/kg) ORALLY once daily OR 5-10 mg suppository 

RECTALLY once daily. 

≦ 2 yr, 5 mg suppository RECTALLY once QD. 
 
Colonic evacuation: for adults 

For preparation of the bowel for surgery, radiography, or sigmoidoscopy, the use 
of bisacodyl tablets (up to 30 mg) the night before and a suppository 1 to 2 hours 

prior to the procedure is recommended. 
 

不良反應： 腹絞痛、腹瀉、打嗝、噁心等。 

注意事項： 1. 口服劑型不可使用於結腸潰瘍之患者及 10歲以下之兒童。 

            2. 口服腸溶錠劑請勿與制酸劑或牛奶一起服用。 

            3. 口服劑型建議於晚上睡前服用，伴以適量液體服用。 

4. 栓劑禁用於疑為急性腹部症狀、痙攣性便秘、重症硬結大便、肛門裂創或潰

瘍性痔核之患者。 

懷 孕 期：  1. Systemic exposure following maternal use of bisacodyl is limited. 

2. Agents other than bisacodyl are preferred as initial treatment. Stimulant laxatives, 

including bisacodyl, are not recommended for chronic use, but may be used 
intermittently when needed (ACG [Christie 2007]). 

授 乳 期： 1. It is not known if bisacodyl is present in breast milk.  

            2. Neither bisacodyl nor its active metabolite (BHPM) were detectable in breast milk 
following administration of bisacodyl 10 mg once daily for 7 days to eight 

breastfeeding women (lower limit of detection: 1 ng/mL) (Friedrich 2011). 

儲    存： 栓劑宜冷藏保存，或放置於陰涼、避免日光直射之處所存放。 

 


